
Zápis z jednání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 21  dne 15.2. 2011. 
 
Jednání bylo zahájeno v 15:00 v  zasedací místnost budovy MČ Praha 21, Staroklánovická 260, 
190 16 Praha 9, Újezd nad Lesy. 
 
Na totmto mimořádném jednání pozvala Komise životního prostředí občany k setkání se zástupci 
Magistrátu hl.m. Prahy, odboru ochrany prostředí,  Lesů hl.m.Prahy a zástupcem Lesy ČR. Cílem 
jednání bylo reagovat na podněty občanů ohledně označování stromu ke kácení a petici žáků ZŠ. 
Zároveň seznámit sebe i občany se správci jednotlivých částí lesa v katastru obce a s jejich 
krátkodobými i dlouhodobými záměry. Trvalým záměrem KŽP a obce je činnost správců lesa 
sladit s potřebami obce a oba subjekty navzájem koordinovat. 
 
Program: 
 
1/ Lesní probírka a péče o les na pozemcích parc.č. 1531, 1573, 1580k.ú. Újezd nad Lesy .Jedná 
se o les, který je lemován komunikacemi  Čentická, Staroklánovická, a který je při komunikaci  
Polesná 
 
2/ Klánovický les – lesní probírka a péče o les 
 
3/ Procházka lesem a kontrola stromů označených ke kácení. 
 
 
Setkání se zúčastnilo okolo 20 učastníků včetně zástupců petice dětí, žáků základní školy,  za 
zachování stromů a lesa před školou, adresované radnici MČ Praha 21. 
 
Průběh setkání formou článku za Komise životního prostředí Rady MČ Praha 21  zpracovala Zita 
Kazdová: 
 
 Na svou třetí schůzku 15.2.2011 pozvala Komise životního prostředí společně s panem starostou 
zástupce Lesů hl.m.Prahy k veřejné diskusi týkající se plánu lesní péče o lesík v Polesné a část 
lesa mezi ulicí Čentickou a průsekem nad kanalizací v pokračováníulice Hodkovské. Právě tyto 
lesní plochy jsou ve správě pražských lesů ( Lesy hl.m. Prahy) zatímco prakticky všechny ostatní 
lesní porosty na území Újezda spravují státní lesy ( Lesy ČR).  
Schůzka byla vyvolána  zájmem vedení obce o spolupráci s oběma správci újezdských lesů, 
především však četnými dotazy a zájmem občanů o osud obou zmíněných lesíků, v nichž se 
objevily „zlověstné“ oranžové značky na kmenech některých stromů. Děti Masarykovy školy 
sepsaly petici k rukám pana starosty, k lednové  informačníschůzce vyvolané občanským 
sdružením Újezdský STROM se přidali nejbližší sousedé lesíka v Polesné. Všechny aktivity byly 
vedené obavou o osud zmiňovaných lesíků, zejména s vědomím, že lesíku v Polesné ještě 
nedávno hrozilo, že se z něj změnou územního plánu stane minigolf (tato možnost byla ale 
rozhodnutím Rady ze dne 7.10.2010 zamítnuta a lesík zůstává lesní plochou ) 
Přítomní hosté-Ing.Frantík a Ing.Karban z Lesů hl.m.P, stejně jako host v auditoriu Ing.Sedláček z 
Lesů ČR-trpělivě a srozumitelně vysvětlili zásady péče o les, aby se z něj v průběhu let stal 
zdravý a stabilní porost. Pro laika nesrozumitelné a tudíž zlověstné termíny jako např. probírka a 
nařeďování počtu stromů či podpora perspektivních dřevin se přeměnily během diskuse v 
uklidňující zjištění, že se jedná o promyšlenou  péči s cílem les zachovat, nikoli zahubit. 
Označené stromy jsou buď  poškozené nebo staré či rostlé tak, že jejich životaschopnost je 
minimální. Po jejich odstranění dostanou prostor mladé duby a lípy, které již nyní rostou jako útlé 
stromky mezi starým porostem. Kvalita a druhové složení našich lesíků, rostoucích na „blátě“ 
Blatova není ideální. Také zátěž, kterou lesům způsobujeme my, kteří se v nich denně 
pohybujeme a užíváme je jako přirozenou součást našich domovů, je enormní. Proto mají větší 



šanci přirozeně vyrůstající duby  a lípy, aby během desetiletí vytvořily odolné a zdravé lesní 
společenství, ze  kterého se budou těšit další generace. 
Spolupráce Újezda nad Lesy s Lesy hl.m. Prahy byla odstartována, zaznělo mnohodalších plánů 
se společnou účastí, mimo jiné i nabídka spolupráce Masarykovy školy a Střediska ekologické 
výchovy Lesů hl.m. Prahy . 
Nebojte se prosím, že se při letošní předjarní probírce v lesíku v Polesné a Čentické bude kácet 
zbytečně a s komerčním zájmem. Ačkoli asi budeme všichni v duchu vzdychat nad každým i tím 
nejméně životaschopným stromem, který bude kácen, po uklizení kmenů a částečném 
seštěpkování větví ( zejména v lesíku v Polesné) dostane les nový život a my všichni novou šanci 
o něj společně pečovat. 
 
(Z pověření KŽP pod názvem „Beseda o plánovaném kácení v lesíku v Polesné a Čentické“ 
vydáno v Újezdském zpravodaji). 
 
 
Zápis sestavil Michael Hartman,  
předseda Komise životního prostředí Rady MČ Praha 21   


